



**COP28**  
**UAE**

## PRESS RELEASE

### COP28 Presidency host day to drive action to support world's most vulnerable

- The COP28 UAE Declaration on Climate, Relief, Recovery and Peace was formally launched at COP28 on 3 December to focus on climate finance for highly vulnerable and fragile settings along with an initial package of financial, programming and partnerships solutions.
- 70 governments and 39 organizations signed up to the Declaration and offered immediate support to the most vulnerable countries and communities and those operating in fragile and conflict affected settings to address climate shocks and stressors.
- The first-ever Climate and Health Ministerial was also held to mobilize global health ministers and build support for global action agenda on climate and health.
- Over 120 countries endorsed COP28 Declaration on Climate and Health on 2 December during the World Climate Action Summit, \$1 billion of climate health financing was galvanized.
- The Presidency, WHO, and UAE Ministry of Health and Prevention held the first-ever Climate and Health Ministerial with a historic 100 health ministries, to close health-related gaps in Paris Agreement implementation to 2030.
- Health Day is framed by the COP28 Declaration on Climate and Health, endorsed by 123 countries, and mobilization of over \$1 billion of climate health financing.

**Dubai, 3 December 2023:** The COP28 Presidency today formally unveiled endorsements of its COP28 UAE Declaration on Climate, Relief, Recovery and Peace (the Declaration), as part of its focus on accelerating global efforts to make fragile and conflicted-affected countries and communities more resilient to the impacts of climate change.

The Declaration, which has already been endorsed by 70 governments and 39 organizations, enshrines a collective commitment to increase investment and actions to drive resilience in countries and communities affected by conflict, fragility or humanitarian crisis.

Commenting on the Declaration, Ambassador Al Suwaidi, COP28 Director-General, said “Climate change impacts everybody but we are not all being affected equally. In fragile and conflict-affected settings, extreme weather events affect three times as many people annually compared to other countries. Despite this, people living in extremely fragile states receive a fraction – up to 80 times less – of climate finance compared to those in non-fragile states. The COP28 Presidency is committed to driving action and consensus to change this.”

The day also saw the launch of a 'Getting Ahead of Disasters Charter' (the Charter), which sets out principles for collaborative action to manage climate-related risks and protect vulnerable populations. The Declaration and Charter are among a series of initiatives being taken at COP28 to accelerate global resilience efforts.

The COP28 Presidency, IGAD, and the UN also hosted presidents of countries in the Horn of Africa to introduce their regional climate security strategy, and the COP28 Presidency partnered with the UN Secretary-General to mobilize new support for Early Warnings for All, the initiative to cover 100% of the globe with early warning systems by 2027.

In keeping with this, 3 December was also dedicated to health, as part of efforts by the COP28 Presidency to focus global audiences on protecting communities from the threats of climate change.

As such, the day also featured the first ever Climate and Health Ministerial to be held at a COP, bringing together Ministers of Health and senior health delegates from over 100 countries. The Ministerial mobilized support for the COP28 Climate and Health Agenda and the 'COP28 Declaration on Climate and Health' that was unveiled on 2 December at the World Climate Action Summit. It was endorsed by over 120 countries and over \$1 billion of climate health financing was galvanized by partners.

Speaking on the day a whole, Ambassador Al Suwaidi noted: "While we build the energy system of tomorrow, we cannot ignore the needs of people today. We must rapidly protect and promote their health and well-being while improving the climate-resilience of healthcare systems and reduce climate-health risks."

'Protecting Lives and Livelihoods' is one of four central pillars in the COP28 Presidency's Action Agenda which focuses on people, nature, lives and livelihoods.

ENDS

#### **Notes to Editors COP28 UAE:**

- COP28 UAE is taking place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a "leave no one behind" approach to inclusive climate action.
- The COP28 UAE Climate and Health Declaration can be found [here](#).
- The COP28 UAE Climate, Relief, Recovery and Peace Charter can be found [here](#).
- Further information on the Getting Ahead of Disasters Charter can be found [here](#).



# COP28 UAE

مؤتمر الأطراف 28  
الإمارات العربية المتحدة

## بيان صحفي

دعماً للفئات الأكثر عرضة لتداعيات تغير المناخ في أنحاء العالم

### رئاسة COP28 تطلق إعلان COP28 بشأن المناخ والإغاثة والتعافي والسلام

- إعلان COP28 بشأن المناخ والإغاثة والتعافي والسلام تم إطلاقه رسمياً للتركيز على التمويل المناخي للفئات الأكثر عرضة لتداعيات تغير المناخ والأقل استعداداً لمواجهتها، بالإضافة إلى حزمة أولية من الحلول المالية والبرامج والشراكات
- أكثر من 70 حكومة و39 مؤسسة وقعت على الإعلان والتزمت بتقديم الدعم الفوري للدول المتأثرة بالصراعات والمجتمعات الأكثر عرضة لتداعيات تغير المناخ والضغط الناتجة عنها
- أول اجتماع وزاري للمناخ والصحة في مؤتمرات الأطراف بحضور عدد كبير من وزراء الصحة من جميع أنحاء العالم لبناء الدعم لخطة العمل العالمية بشأن المناخ والصحة
- أكثر من 120 دولة تصادق على إعلان COP28 بشأن المناخ والصحة في 2 ديسمبر خلال القمة العالمية للعمل المناخي، وتعهدات بتقديم بما يفوق مليار دولار للتمويل الخاص بالمناخ والصحة

دبي، 3 ديسمبر 2023: أعلنت رئاسة COP28 اليوم رسمياً عن الدول الموقعة على إعلان COP28 بشأن المناخ والإغاثة والتعافي والسلام، في إطار تركيزها على تسريع الجهود العالمية لدعم الدول والمجتمعات الأكثر عُرضة للصراعات وتداعيات تغير المناخ وتعزيز مرونتها المناخية.

ووقعت 70 حكومة و39 مؤسسة على الإعلان، الذي يمثل التزاماً جماعياً بزيادة الاستثمار ودعم إجراءات تعزيز المرونة المناخية في الدول والمجتمعات الأكثر عُرضة للصراعات وتداعيات تغير المناخ.

وأكد سعادة السفير ماجد السويدي، المدير العام والممثل الخاص لرئاسة دولة الإمارات لمؤتمر الأطراف COP28 على أهمية الإعلان، حيث تؤثر تداعيات تغير المناخ على جميع البشر بشكل متفاوت من مجتمع لآخر، وتقع أضرار الظواهر الجوية القاسية في البيئات الضعيفة والمتأثرة بالصراعات على ثلاثة أمثال عدد الأفراد سنوياً مقارنة بالدول الأخرى، ويضاف إلى ذلك أن من يعيشون في دول نامية وضعيفة يحصلون على 1.25% من التمويل المناخي، مقارنة بمن يعيشون في غيرها، ولذا تلتزم رئاسة COP28 بتنسيق العمل وتكريس التوافق لتغيير هذا الوضع.

كما شهد اليوم إطلاق "ميثاق إدارة الكوارث"، الذي يحدد مبادئ التعاون في العمل المناخي لإدارة المخاطر المرتبطة بالتغيرات المناخية وحماية الفئات الأكثر عرضة لتداعيات تغير المناخ، ويأتي كل من الإعلان والميثاق في إطار سلسلة مبادرات COP28 التي تهدف إلى تسريع جهود تعزيز المرونة المناخية العالمية.

وخصصت رئاسة COP28 3 ديسمبر كيوم للصحة، ضمن جهودها في توجيه اهتمام العالم نحو أهمية حماية المجتمعات من تداعيات تغير المناخ، كما تضمن اليوم انعقاد أول اجتماع وزاري للمناخ والصحة في مؤتمرات الأطراف، الذي جمع وزراء الصحة وكبار ممثلي القطاع الصحي من أكثر من 100 دولة، في خطوة لحشد الدعم لكل من

جدول أعمال COP28 بشأن المناخ والصحة، و"إعلان COP28 بشأن المناخ والصحة" الذي أُعلن عنه في 2 ديسمبر في القمة العالمية للعمل المناخي، ووقع عليه أكثر من 120 دولة، كما تعهد شركاء المؤتمر بما يفوق مليار دولار للتمويل الخاص بالتصدي للمشكلات الصحية الناتجة عن تغير المناخ.

وأوضح سعادة السفير ماجد السويدي أن أنشطة هذا اليوم المتخصص تدعو إلى الاهتمام باحتياجات البشر بالتزامن مع بناء منظومة الطاقة المستقبلية، من خلال تسريع حماية وتعزيز صحتهم ورفاههم، وبناء المرونة المناخية لأنظمة الرعاية الصحية للحد من المخاطر الصحية المتعلقة بالمناخ.

وتمثل حماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسُبل العيش إحدى الركائز الأربع الأساسية في خطة عمل رئاسة COP28.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

[media@cop28.com](mailto:media@cop28.com)

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28\_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28:

[www.cop28.com](http://www.cop28.com)

**ثُبِّدَ عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:**

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتوسعى رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير

آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.